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PROCES-VERBAL 

Încheiat astăzi, 14.06.2023, în şedinţa extraordinară   

a Consiliului Local al Municipiului Piatra Neamţ 

 

 

În conformitate cu prevederile art.133 alin.2 lit.a), art.134 alin.4, art.138 alin.13-17, 

art.243 art.1 lit.f) din O.U.G. nr.57/2019 privind Codul Administrativ, cu modificările și 

completările ulterioare, prin Dispoziția Primarului nr.1.689 din 09.06.2023, Primarul 

municipiului– dl. Andrei Carabelea a convocat Consiliul Local al Municipiului Piatra Neamţ, 

consilierii fiind invitaţi la şedinţă. 

La şedință sunt prezenți: Dl. Primar Andrei Carabelea, dl. Viceprimar Alin Ștefan Lehăduș, 

dl. Viceprimar Marius Ioan Irimia, d-na Oana Roxana Catzaiti –Secretar General al Municipiului 

și 18 consilieri locali (din care 14 consilieri locali sunt prezenți fizic, iar 6 consilieri locali sunt 

prezenți on-line: dl. Consilier local Curelaru Ioan Iulian, d-na Consilier local Luca Moise 

Florentina, d-na consilier local Tatomir Alina Mihaela, dl. Consilier local Teodorescu Constantin, 

d-na Consilier local Tofan Ramona Mirela, dl. Consilier local Trofin Mihai Florentin). Lipsesc 

nemotivat: dl. Consilier local Asandei George, dl. Consilier local Grigoraș Adrian și dl. consilier 

local Florescu Purcariu Liviu. 

De asemenea la ședință participă: dl. Dragoș Ștefan - Șef Serviciul Administrație Publică 

Locală, dl. Andrei Acristinei - Șef Serviciu Juridic, dl. Gabriel Muraru - Șef Birou Comunicare, dl. 

Vlad Tudor – Biroul Comunicare, reprezentanți ai Compartimentului Secretariat și Asistență 

Juridică a Consiliul Local din cadrul Serviciului Administrație Publică Locală și  reprezentanți ai 

mass-mediei audiovizuale. 

Dl. Șerban Valentin - Președinte de ședință– informează Consiliul Local faptul că la 

ședință sunt prezenți 20 consilieri locali (din care 14 consilieri locali sunt prezenți fizic, iar 6 

consilieri locali sunt prezenți on-line), astfel şedinţa este legal constituită şi se pot începe lucrările. 

Dl. Șerban Valentin - Președinte de ședință– supune la vot ordinea de zi, care a fost 

aprobată cu unanimitate de voturi. 

Dl. consilier local Mihalcea Cristian informează Consiliul Local că nu participă la votarea 

proiectului de hotărâre nr.8. 

Dl. consilier local Novac Marius Gruia informează Consiliul Local că nu participă la 

votarea proiectului de hotărâre nr.8. 

D-na consilier local Luca Moise Florentina informează Consiliul Local că nu participă la 

votarea proiectelor de hotărâre nr.1, nr.2, nr.5, nr.7 și nr.8. 

D-na consilier local Luca Moise Florentina – ”vreau să fac o precizare. La proiectul de 

hotărâre nr.7, pag.4 din anexă, precizează la descriere 10 săli de clasă, laboratoare, cancelarii, 

secretariat, bibliotecă, birou administrativ, sală de lectură. Acest fapt presupune predarea 

respectivelor încăperi dotate. Ne referim aici la Școala cu 10 clase Speranța. Pentru obținerea 

avizului și a autorizației, pentru solicitarea avizului la ARACIP obligatoriu pentru includerea în 

rețeaua școlară, acea clădire trebuie predată cu aceste dotări. Ori se retrage proiectul de pe ordinea 

de zi și se pune pe ordinea de zi în următoarea ședință de consiliu local, ori… ar trebui luat în 

calcul pentru că la ora actuală clădirea nu este prevăzută nici cu gard, tomberoanele sunt 

amplasate la intrarea în clădire, iar sălile nu sunt dotate”. 

Dl. Șerban Valentin - Președinte de ședință– ”dl. Primar este inițiatorul proiectului de 

hotărâre”. 

D-na consilier local Luca Moise Florentina – ”… în plus administrarea clădirii presupune 

personal și posturi noi. Depunerea cererilor de înscriere la clasa pregătitoare este finalizată, elevii 

s-au înscris la alte unități, iar la grădiniță este în curs de finalizare. Ceea ce presupune că e un 

proces dificil, dar nu imposibil și aș vrea să se mai gândească puțin inițiatorul proiectului, astfel 

încât în momentul în care, prin HCL se arondează școlii respective unității de învățământ, repet în 



anexa proiectului de hotărâre, pagina 4, se precizează ca descriere 10 săli de clasă, laboratoare, 

cancelarii, secretariat, bibliotecă, birou administrativ, sală de lectură, ele trebuie să fie dotate.” 

Dl. Primar Andrei Carabelea – ”aș fi preferat ca în sală să fie din partea compartimentului 

de specialitate, ca să avem un răspuns clar pe acest proiect de hotărâre. Presupun că nu este o 

urgență votul asupra acestui proiect de hotărâre în această ședință. Cred că putem retrage 

proiectul. Cu privire la dotări, noi avem proiecte pentru dotări mobilier școlar, dar este puțin 

probabil că vom reuși să ne încadrăm pentru începutul noului an școlar. Retrag proiectul de 

hotărâre nr.7 de pe ordinea de zi, la propunerea dumneavoastră. Vă mulțumesc.” 

Dl. Șerban Valentin - Președinte de ședință– supune la vot ordinea de zi, cu modificările 

ulterioare, care a fost aprobată cu unanimitate de voturi. 

 

 

I. PROIECTE  DE HOTĂRÂRE: 

 

 1.HOTĂRÂRE privind aprobarea proiectelor cu finanțare nerambursabilă de la bugetul 

local al municipiului Piatra Neamț, pentru activități nonprofit de interes local, pe anul 2023, 

sesiunea 15 iunie -29 decembrie 2023; 

                 - iniţiator – Primar Andrei Carabelea 

 2.HOTĂRÂRE privind aprobarea Metodologiei privind finanțarea acordată de la bugetul 

local al municipiului Piatra Neamț, pentru activitățile structurilor sportive care derulează programe 

sportive în baza dispozițiilor Legii educației fizice și sportului nr.69/2000; 

                 - iniţiator – Primar Andrei Carabelea 

 3.HOTĂRÂRE privind încheierea unui parteneriat cu Camera de Comerț și Industrie 

Neamț, în vederea organizării în comun a evenimentului ”Piatra Food Fest”; 

                 - iniţiator – Primar Andrei Carabelea 

 4.HOTĂRÂRE privind încheierea unui parteneriat cu Centrul pentru Cultură și Arte 

”Carmen Saeculare Neamț”, în vederea organizării evenimentului ”Vacanțe muzicale la Piatra 

Neamț”; 

                 - iniţiator – Primar Andrei Carabelea 

 5.HOTĂRÂRE privind transmiterea în folosință gratuită către Agenția Națională pentru 

Locuințe, a unui bun imobil teren, aparținând domeniului privat al municipiului Piatra Neamț, 

situat în str. Dărmănești nr. 107 bis, în vederea construirii de locuințe pentru tineri destinate 

închirierii, inclusiv pentru specialiști din sănătate și învățământ; 

                 - iniţiator –Primar Andrei Carabelea 

 6.HOTĂRÂRE pentru abrogarea HCL nr.119 din 11.05.2023; 

                 - iniţiator –Primar Andrei Carabelea 

 7.HOTĂRÂRE privind darea în administrare a bunului imobil clădire ”Școala cu 10 clase 

– cartier Speranța” aparținând domeniului public al municipiului Piatra Neamț, către Liceul 

Tehnologic ”Dimitrie Leonida” Piatra Neamț;  RETRAS 

                 - iniţiator – Primar Andrei Carabelea 

 8.HOTĂRÂRE privind darea în administrare a unor bunuri imobile clădiri aparținând 

domeniului public al municipiului Piatra Neamț, care au destinația de liceu/palat al copiilor, către 

Liceul de Arte ”Victor Brauner” Piatra Neamț, corp A; 

                 - iniţiator –Primar Andrei Carabelea 

  

 

 
II. Informări – Întrebări – Interpelări adresate executivului 

 

 

 Dl. Șerban Valentin - Președinte de ședință– supune dezbaterii Consiliului Local proiectul 

de hotărâre nr.1 privind aprobarea proiectelor cu finanțare nerambursabilă de la bugetul local al 

municipiului Piatra Neamț, pentru activități nonprofit de interes local, pe anul 2023, sesiunea 15 

iunie -29 decembrie 2023; 

  



  Proiectul de hotărâre este însoţit de Raportul de specialitate nr.23.054 din 07.06.2023 emis 

de către compartimentul de resort din cadrul aparatului de specialitate al primarului, respectiv 

Serviciul Comunicare; 

 Comisiile de specialitate nr.1, nr.4 și nr.5 au avizat favorabil și propun adoptarea 

proiectului de hotărâre. 

 Dl. Consilier local Minuț Eduard Robert – ”în ultimile zile am văzut în mediul on-line o 

revoltă din partea celor care sunt direct implicați în acest proiect. Mă refer la asociațiile sportive. 

Aș dori să obținem o promisiune din partea d-lui Primar. Pe noua lege a sportului să încercăm să 

reparăm, să completăm sumele pentru Fotbal Club Ceahlăul Piatra Neamț, chiar și pentru alte 

solicitări, am văzut pentru Delmadi, pentru dl. Zaharia, care are mare nevoie de sumele acordate. 

Să încercăm să reparăm cu o parte din sumele pentru asociații, în baza noii legi a sportului.” 

 Dl. Primar Andrei Carabelea – ”urmează la proiectul nr.2 să se discute posibilitatea 

finanțării pe noua lege a sportului și da, ne luăm împreună acest angajament. Pe de o parte este 

vorba de votul dvs, la prima rectificare bugetară să susținem mai mult sportul de performanță, iar 

noi vom căuta resursele necesare pentru a propune în bugetul rectificat un capitol mai generos 

pentru acest obiectiv.”  

 Dl. Consilier local Minuț Eduard Robert – ”aș fi dorit din prima un capitol mai generos.” 

 Dl. Primar Andrei Carabelea – ”Prioritizarea sumelor, știți bine, am făcut-o în urma unor 

negocieri și știți cât de ample au fost discuțiile. Avem multe obiective de atins anul acesta și din 

păcate avem un buget grevat de datoria publică foarte veche. Imaginați-vă că în fiecare lună 

plătim 3,5 milioane de lei, alte primării oferă acești bani pentru sport. Noi plătim rate la bănci, 

căci așa moștenim situația. De aceea am cerut și dvs susținerea unui proiect prin care să putem 

scăpa de aceste încătușări ale trecutului și să putem gândi mai liber pentru dezvoltarea....” 

 Dl. Consilier local Minuț Eduard Robert – ”pentru sportul de performață, care pune în 

valoare și imaginea primăriei, a consiliului local, a orașului Piatra Neamț, să le satisfacem 

doleanțele..” 

 Dl. Primar Andrei Carabelea – ”am fi putut să ne mișcăm mai repede, dacă ați fi susținut 

mai repede încă de la prima propunere, proiectul de emiterii a obligațiunii....” 

 Dl. Consilier local Minuț Eduard Robert – ”sumele au fost foarte mici. 450.000....” 

 Dl. Primar Andrei Carabelea – ”și este cel mai mare buget din ultimii ani....vorbim unul 

peste altul, am înțeles.” 

 Dl. Viceprimar Lehăduș Alin Ștefan – astăzi voi vota împotriva acestui proiect. Sumele 

sunt derizorii. Am analizat situația și din celelalte județe din Moldova și într-adevăr, de exemplu 

Suceava dă mai mult, chiar și Vaslui are un buget mai mic, dar dă mai mult ca noi. Sportul este o 

prioritate pentru noi. Este necesar să facem o dezbatere. Trebuie implicați toți din sport, atât 

reprezentanți ai cluburilor, cât și a instituțiilor. Dacă nu avem o strategie și din dezbatere vom ieși 

cu un plan, din punctul meu de vedere doar improvizăm. Texte și pretexte. Este important cât noi 

avem la buget, am votat o sumă de 1.900.000 lei, acum cu legea nr.350, avem un buget de 

900.000 de lei, care a fost împărțit pentru alte activități și sport. În momentul ăsta nu mulțumim 

pe nimeni. Mai mult se creează această stare de nemulțumire generală. Cred că este obligatoriu să 

ne punem la masă. Voi iniția această dezbatere, cât să avem o strategie. Noi suntem unul dintre 

județele, care nu au reprezentanți la nivel de Liga I. La Piatra Neamț sportul este o tradiție, că 

vorbim de volei, de fotbal, de handbal. Noi la momentul ăsta, nu avem o strategie. Consider că 

este important să ne întâlnim pentru a găsi soluții.”       

 Dl. Primar Andrei Carabelea – ”este o intervenție și o observație surprinzătoare din partea 

d-lui Viceprimar. Dezbaterile pe buget au fost aici în primărie și ați fost invitat d-le Viceprimar. 

Mai mult decât atât...eu nu v-am întrerupt dl. Viceprimar... sunteți membru al comisiei de 

contestații. Câte contestații au fost înregistrate la proiectele pe Legea 350?”   

 Dl. Viceprimar Lehăduș Alin Ștefan – ”dacă discutăm pe fond, contestațiile puteau fi 

făcute în măsura în care sumele erau într-un buget, care ducea la îndeplinirea sau satisfacerea 

acelor nevoi. Colegii consilieri au fost puși în situația de a împărți o sumă mai mică. De unde să 

apară contestații? Dacă ați fi stabilit un buget generos, în care vorbeam de 2 milioane de lei, 

probabil ei ar fi împărțit acele sume și vă rog interveniți dacă greșesc, așa încât satisfacem orice 

nevoie. La buget, la sport am votat 1.900.000 lei. Faptul că am ajuns să împărțim doar 900.000 de 

lei, 450 și 450, ne-a adus în situația asta.”  



 Dl. Primar Andrei Carabelea – ”d-le Viceprimar, mai mult decât a face și a vorbi despre 

strategie, trebuie să facem. Dacă ați fi fost prezent la dezbaterile publice pe buget, inclusiv cu 

ONG-urile și cu asociațiile sportive, ați fi reținut creșterea care a fost propusă anul acesta pentru 

buget. Faptul că a existat o competiție generoasă din partea asociațiilor, ONG-urilor și asociațiilor 

sportive, din punctul meu de vedere denotă și o încredere mai mare în a participa la această 

competiție și a veni cu mai multe proiecte. Eu sunt bucuros că există un entuziasm și o competiție 

mai mare decât proiectele pe Legea 350. Bugetul alocat este cel mai mare din 2017 încoace. Anul 

acesta am decis să alocăm 450.000 de lei pentru proiectele comunității și 450.000 de lei pentru 

proiectele care intră în competiție pe Legea 350, pe latura sportivă și o altă sumă de bani, care este 

inclusă în cadrul aceluiași capitol bugetar pe Legea 350.”  

 Dl. Viceprimar Lehăduș Alin Ștefan – ”la cum am construit bugetul și cum au fost 

prezentate datele, această creștere despre care spunem că este vădit mai mare, de fapt este 100.000 

de lei, echivalentul...”   

 Dl. Primar Andrei Carabelea – ”130.000 de lei dacă faceți calculul corect.” 

 Dl. Viceprimar Lehăduș Alin Ștefan – ”am văzut că 350.000 de lei au fost pe fiecare 

capitol și acum am văzut 450.000 de lei”. 

 Dl. Consilier local Minuț Eduard Robert – ”total insuficient. Încercăm să mulțumim pe 

toată lumea, dar acordăm sume mici în comparație cu alte județe. Asta era problema. Încercăm să 

construim un buget. Ținând cont și de experiențele de anul trecut, ce sume au fost solicitate și 

încercăm să mulțumim pe toată lumea construind un buget mai rezonabil. Pentru alte chestii 

găsim bani, dar pentru sportul nemțean...” 

 Dl. Primar Andrei Carabelea – ”dați-mi un exemplu.” 

 Dl. Viceprimar Lehăduș Alin Ștefan – ”să ne întâlnim, să dezbatem și ne-am asumat 

fiecare dintre noi că vom veni cu rectificări astfel încât să corectăm. Doar împreună reușim să 

ajungem să îndestulăm aceste sume.” 

 Dl. Consilier local Bogdan Gavrilescu – ”mă bucur că este această dezbatere pe sport. De 

mult nu am mai văzut să se bată consilierii locali, viceprimarii, primarul să dăm cât mai mulți 

bani la sport. Sportul nemțean are nevoie de bani mulți, cât nu are buget primăria Piatra Neamț.  

Mi se pare o aberație și îmi cer scuze în fața domnului Viceprimar, să nu aloci, să nu votezi nici 

bruma asta de bani, care se alocă acuma. Am înțeles, toată lumea este de acord, toată lumea vrea 

să dea bani mai mulți la sport, dar haideți să facem primul pas să demonstrăm că Primăria Piatra 

Neamț, Consiliul Local se implică și alocă bani în sport. După asta, facem o dezbatere, poate dvs 

d-le Viceprimar, poate dl. Primar sau oricine vrea. Vedem ce bani mai sunt în buget, care sunt 

prioritățile și alocăm bani la toate sporturile. Avem consilier local care știe că sunt sporturi care 

suferă, nu primesc bani deloc sau aproape deloc. Haideți să fim realiști. Știu, am fost în primărie, 

știu cum se face un buget. Dar sportul trebuie ajutat. Asta e părerea mea și fiecare votează așa 

cum își dorește. Mulțumesc.” 

 Dl. Viceprimar Lehăduș Alin Ștefan – ”este opinia dumneavoastră. Am spus cum voi vota 

în cadrul acestui proiect. Nu vă reamintesc cum ați interpretat dumneavostră votul în ceea ce 

privește Perla Invest sau gondola. Din punctul meu de vedere, la momentul acesta, faptul că nu a 

existat o dezbatere și că nu am avut puse pe masă toate elementele, ca să avem niște 

obiective....într-adevăr, acum dvs. nu v-ați pronunțat în funcție de sport, de ramură, că este un 

buget foarte mare pe care noi nu îl putem aloca. Noi nu avem o strategie, noi nu știm ce 

susținem”. 

 Dl. Consilier local Bogdan Gavrilescu – ”corect, dar asta am spus. Haideți să găsim 

strategii”. 

 Dl. Consilier local Minuț Eduard Robert – ”să încercăm să îi mulțumim cu suma pe care 

ne-au cerut-o. Nu este o sumă imensă.” 

 Dl. Consilier local Obreja Mihai – ”comparațiile care s-au făcut cu alte județe, cu alte 

bugete nu stau în picioare. Pentru că ați auzit și dvs. 3,5 milioane pentru bănci. Asta e o stare de 

fapt acum. Sumele solicitate de ONG-uri și asociații sunt maximale. Asta se întâmplă oriunde. Nu 

o să vină nici un ONG cu o sumă minimală, care să corespundă cu opțiunile noastre. Putem 

construi și un buget, cum a fost bugetul național, cu cheltuieli supraestimate. Să împărțim ce 

avem, d-le Viceprimar. Dacă dvs. identificați în bugetul actual o sumă, cât ar fi dl. Minuț, 300.000 

de lei sau mai mult?” 



 Dl. Consilier local Minuț Eduard Robert – ”1.280.000 de lei s-a cerut în total”. 

 Dl. Consilier local Obreja Mihai – ”1 milion într-un buget, care asigură ce? Plata salariilor 

și cu mare greutate cofinanțare de proiecte locale, europene, PNRR. Este foarte greu. Și eu susțin 

sportul. Mă refer la fotbal, văd că vor finanțarea să vină din zona privată. Poate au dreptate. Sunt 

asociații și la noi în Neamț care trăiesc din sponsorizări. Trăiesc privat. Dumneavostră în comisie 

ați stabilit, ați prioritizat, ați distribuit, redistribuit sumele fiind prinși între limite. Nimeni de aici 

din sală nu este împotriva sportului. Strategiile pentru sport, la nivelul județului ar trebui să vina 

de la Direcția Județeană pentru Sport, dar asta nu înseamnă că primăria nu trebuie să se implice. 

Componenta primăriei pe sport vizează în primul rând sportul de masă. Noi aici ar trebui să 

sprijinim, pentru mișcare. Este sportul școlar. Și el ar trebui sprijinit și de către primărie. L-am 

sprijinit puțin de-a lungul timpului. Nu putem nici aici pentru că sunt multe echipe. La juniori 1, 

juniori 2, care au rezultate, în zonă, la nivel național, măcar să-i sprijinim la faza de premiere. În 

mandatul trecut, vă aduceți aminte foarte bine, a fost sprijinit handbalul fete, care nu era în Liga I, 

dar a fost sprijinit de Consiliul Local. Știu că la fotbal cu 100.000 de lei și ceva nu rezolvăm 

nimic, dar cred că dacă dorim să avem o echipă în liga națională se vor găsi și sponsori. Aici 

suntem opriți și de lege, noi nu putem acorda sponsorizări. Suma merge direct la club sau unde? 

Că nu știu exact.” 

 Dl. Primar Andrei Carabelea – ”pe legea sportului”. 

 Dl. Consilier local Obreja Mihai – ”deci putem aloca o sumă, dar nu putem deveni 

sponsor”. 

 Dl. Șerban Valentin - Președinte de ședință– ”poate nu avem bani, dar măcar infrastructura 

sportivă să o punem la dispoziție”. 

 D-na consilier local Luca Moise Florentina – ”sponsorii de-a lungul timpului și-au arătat 

implicarea și au susținut activitățile de la nivelul municipiului Piatra Neamț și pentru acest lucru 

trebuie să le mulțumim. Tot aruncăm pe sponsori în condițiile în care, îmi amintesc în momentul 

aprobării bugetului, d-le Primar, ați ieșit în fața pietrenilor și ați spus că avem un buget generos, 

unul dintre cele mai mari bugete de până acum. Acum am ajuns în situația în care să împărțim 

câțiva bani. Aici ne vorbiți doar despre datorii, alte chestiuni, care nu fac obiectul prezentei 

ședințe. Aici ori investim, ori nu investim. A punctat foarte bine colegul nostru, dl. Șerban 

Valentin, și da, este vorba și de infrastructură, care lasă de dorit. Mulțumesc.” 

 D-na consilier local Murguleț Rodica – ”există o medie pe educație fizică. Totul a pornit 

de la promovarea echipei de fotbal, unde a fost un spectacol cum n-a mai fost demult. Am stat 

lângă dl. Primar și am văzut cu câtă dragoste și cu câtă bucurie aplauda. Dl. Consilier de la PMP 

are dreptate, în sensul că au fost foarte multe echipe la Piatra Neamț. Am fost printre primele 

orașe cu cele mai mari rezultate pe linie sportivă. Vremea a trecut, banul a venit puțin. Ceea ce 

cere dl. Consilier local Minuț, legea nu ne permite să dăm atâția bani cât cer ei, pentru că după 

aceea dai bani din buzunarul tău. Nu cred că dl. Primar ar semna niște bani, care nu îi poate da, 

pentru că ar interveni imediat autoritățile. Este o problemă cu viza medicală. Viza medicală, 

asistența medicală la campionate, la olimpiada sportului școlar, știți domnule consilier că nu 

există o lege care să-i oblige pe asistenți sau medici să vină și să asiste în timpul desfășurării 

activității sportive? și atunci trebuie să scoată cineva bani din buzunar să plătesca asistentul sau 

doctorul, care să stea acolo. Nu există un acord între ministerul sănătății, medicii refuză să vină 

benevol deși au sediul la școli, sunt medici școlari. La această lege trebuie umblat foarte rapid ca 

să îi oblige. Ei motivează că din cauza covidului. Nu își asumă răspunderea. Atunci pentru ce sunt 

medici?” 

 Dl. Consilier local Obreja Mihai – ”ei motivează că nu sunt medici de medicină sportivă. 

Au și ei dreptate.” 

 D-na consilier local Murguleț Rodica – ”la o etapă, la un pas de volei, la o pasă puternică 

unui copil i s-a dat degetul pe spate. I-am spus profesorului că îl trag eu, dar nu a avut încredere în 

mine. S-a dus la spital și l-au întrebat dacă nu a fost nimeni sa îi tragă degetul la loc. I-a spus că 

era o doamnă. Cu tot dragul, mă bucur din inima mea că s-a deschis acest subiect. Nu cred că dl. 

Primar nu vrea să dea bani. Cred că trebuie să ne întâlnim cu toții și să discutăm în speță despre 

echipa de forbal. Apoi avem echipa de handbal, câțiva aruncători buni și atât. Bani pentru 

olimpiadele școlare, o parte se primesc de la Inspectoratul Școlar și o parte de la minister. Nu cred 

că dl. Primar este împotrivă.” 



 

  

 

 Dl. Consilier local Bogdan Gavrilescu – ”e bună dezbaterea asta. Mi-aș dori dezbateri din 

astea la toate ședințele”. 

 Dl. Șerban Valentin - Președinte de ședință– ”e bună dar nu în cadrul ședințelor de consiliu 

local. Trebuie separată. Problemele sunt multe și timpul este scurt.” 

 Dl. Consilier local Minut Eduard Robert – ”clubul de fotbal a cerut 268.000 de lei. Nu e 

sumă de milioane de euro. Asta era problema. Dar o sumă rezonabilă, 200.000 de lei pentru un 

club de fotbal, care ne reprezintă la nivel național, nu cred că este o sumă foarte mare. Vă 

mulțumesc.” 

 Dl. Primar Andrei Carabelea – ”discuția aceasta este una dintre cele mai sănătoase, pe care 

le avem, fiindcă vorbim despre probleme reale și despre probleme pe care suntem responsabili să 

le rezolvăm împreună. Am solicitat Direcției Economice o analiză a economiilor pe care le-am 

înregistrat pe anumite proiecte și a stadiului fizic pe proiectele pe care urmează să le demarăm 

până la sfârșitul anului, tocmai pentru a face rectificarea cât mai eficient și de a veni în sprijinul 

sportului de performanță. Ne asumăm împreună să venim cu un buget mult mai generos, pe care 

să-l alocăm printr-un apel pe cât posibil necompetitiv, direct cluburilor sportive de performanță de 

pe raza municipiului Piatra Neamț și pentru a avea o metodologie și o direcție clară din acest 

punct de vedere și un proces legal. Vă invit să votați proiectul de hotărâre nr.2 împreună cu 

amendamentul pe care îl va propune dl. Lehăduș, pe care îl rog foarte frumos să înțeleagă că este 

parte a acestui executiv, că era parte și trebuia să fie prezent la dezbaterea pe bugetul local despre 

care spune că nu a existat, dar a existat d-le Viceprimar, și la acea dezbatere unul dintre cele mai 

emoționante mesaje a subliniat că decăderea sportului de performanță din Piatra Neamț a început 

o dată ce mediul de afaceri și-a luat mâna de pe susținerea sportului de performanță. Asta s-a 

întâmplat în jurul anilor 2013-2014. Aceasta a fost una din concluziile acestei dezbateri. Primăria 

are responsabilitatea de a susține sportul de performanță, cu toții înțelegem asta, să avem niște 

impedimente și niște limitări legale, pe care încercăm să le înțelegem, să ni le însușim și să găsim 

variantele de lucru cele mai eficiente pentru a sprijini sportul de performanță. Vorbiți despre 

strategii. V-am încredințat cu toată încrederea, pe care încă v-o ofer, să gestionați inclusiv baza 

sportivă a municipiului Piatra Neamț și să veniți cu o strategie în această direcție. Nu reproșați 

nimănui altcuiva că nu există o strategie”. 

 Dl. Viceprimar Lehăduș Alin Ștefan- ”știu că ați avut cu ONG-urile o discuție, prin care  

s-a stabilit de principiu, ce sume de bani vom aloca noi, ca și executiv primăria Piatra Neamț. 

Problema votului meu, care a fost un semnal de alarmă și mă bucur că am dat drumul la aceasta 

dezbatere, în care clar va trebui să ne întâlnim într-o formulă extinsă pentru a stabili clar ce 

obiective avem. Încă o dată: în capitolul de buget, pentru sport, cultură, recreere avem 1.900.000 

de lei. Faptul că pentru 350.000 de lei, acești 900.000 de lei au fost împărțiți în două 450 și 450, 

cu o creștere de 100.000 de lei, 20.000 de euro, consider că nu ne-am respectat promisiunea. 

Consider că este un semnal de alarmă, toți consilierii locali au avut argumente și păreri, vă 

mulțumesc pentru încrederea pe care încă mi-o oferiți. Ca și la patrimoniu, am discutat, am avut 

un plan, pentru că ceea ce privește baza sportivă, atât la stadion cât și la sala sporturilor, s-au 

bugetat sume de bani, prin care am dus la îndeplinire anumite activități. Am avut un gazon 

impecabil. Un plan și o strategie există, doar că sumele de bani distribuite pentru asociații și 

ONG-uri, consider că este un semnal de alarmă. Votul este al tuturor colegilor din consiliu. Atât 

am avut de spus”.  

 Dl. Șerban Valentin - Președinte de ședință– supune la vot proiectul de hotărâre, care a 

fost APROBAT cu 15 voturi Pentru (din care au votat on-line: dl. Consilier local Curelaru Ioan 

Iulian, d-na consilier local Tatomir Alina Mihaela, dl. Consilier local Teodorescu Constantin, d-na 

Consilier local Tofan Ramona Mirela, dl. Consilier local Trofin Mihai Florentin), 1 vot Împotrivă 

(dl. Viceprimar Lehăduș Alin Ștefan), 3 voturi Abținere (dl. Consilier local Mihalcea Cristian, dl. 

Consilier local Minuț Eduard Robert și dl. Consilier local Novac Marius Gruia ), iar d-na consilier 

local Luca Moise Florentina nu a participat la vot. 

 Cu privire la aprobarea proiectului de hotărâre menţionat se adoptă HOTĂRÂREA 

NR.  150 a Consiliului. 



 

Dl. Șerban Valentin - Președinte de ședință– supune dezbaterii Consiliului Local proiectul 

de hotărâre nr.2 privind aprobarea Metodologiei privind finanțarea acordată de la bugetul local al 

municipiului Piatra Neamț, pentru activitățile structurilor sportive care derulează programe 

sportive în baza dispozițiilor Legii educației fizice și sportului nr.69/2000; 

  Proiectul de hotărâre este însoţit de Raportul de specialitate nr.22.912 din 07.06.2023 emis 

de către compartimentul de resort din cadrul aparatului de specialitate al primarului, respectiv 

Serviciul Comunicare; 

 Comisiile de specialitate nr.1, nr.4 și nr.5 au avizat favorabil și propun adoptarea 

proiectului de hotărâre. 

 Dl. Viceprimar Lehăduș Alin Ștefan propune următorul amendament: ”Se modifică 

metodologia – anexa la proiectul de hotărâre, în sensul reformulării art.5, care va avea 

următorul conținut: 

 Art.5 – Pentru a putea beneficia de finanțare de la bugetul local, potrivit prezentei 

metodologii, solicitanții sunt cei definiți conform art.18
1 

alin.(2) din Legea educației fizice și 

sportului nr.69/2000; 

 Se modifică în mod corespunzător art.3 lit.t), respectiv definiția termenului de 

solicitant.”  

 Dl. Șerban Valentin - Președinte de ședință– supune la vot amendamentul de către dl. 

Viceprimar Lehăduș Alin Ștefan, care a fost APROBAT cu 19 voturi Pentru (din care au votat on-

line: dl. Consilier local Curelaru Ioan Iulian, d-na consilier local Tatomir Alina Mihaela, dl. 

Consilier local Teodorescu Constantin, d-na Consilier local Tofan Ramona Mirela, dl. Consilier 

local Trofin Mihai Florentin), iar d-na consilier local Luca Moise Florentina nu a participat la vot. 

 Dl. Șerban Valentin - Președinte de ședință– supune la vot proiectul de hotărâre împreună 

cu amendamentul adoptat, care a fost APROBAT cu 19 voturi Pentru (din care au votat on-line: 

dl. Consilier local Curelaru Ioan Iulian, d-na consilier local Tatomir Alina Mihaela, dl. Consilier 

local Teodorescu Constantin, d-na Consilier local Tofan Ramona Mirela, dl. Consilier local 

Trofin Mihai Florentin), iar d-na consilier local Luca Moise Florentina nu a participat la vot. 

 Cu privire la aprobarea proiectului de hotărâre menţionat se adoptă HOTĂRÂREA 

NR. 151 a Consiliului. 
 

 Dl. Șerban Valentin - Președinte de ședință– supune dezbaterii Consiliului Local proiectul 

de hotărâre nr.3 privind încheierea unui parteneriat cu Camera de Comerț și Industrie Neamț, în 

vederea organizării în comun a evenimentului ”Piatra Food Fest”; 

  Proiectul de hotărâre este însoţit de Raportul de specialitate nr. 23.252 din 08.06.2023 emis 

de către compartimentul de resort din cadrul aparatului de specialitate al primarului, respectiv 

Serviciul Comunicare; 

 Comisiile de specialitate nr.1, nr.4 și nr.5 au avizat favorabil și propun adoptarea 

proiectului de hotărâre. 

 Dl. Șerban Valentin - Președinte de ședință– supune la vot proiectul de hotărâre care a fost 

APROBAT cu unanimitate de voturi (din care au votat on-line: dl. Consilier local Curelaru Ioan 

Iulian, d-na consilier local Luca Moise Florentina, d-na consilier local Tatomir Alina Mihaela, dl. 

Consilier local Teodorescu Constantin, d-na Consilier local Tofan Ramona Mirela, dl. Consilier 

local Trofin Mihai Florentin). 

 Cu privire la aprobarea proiectului de hotărâre menţionat se adoptă HOTĂRÂREA 

NR.152 a Consiliului. 
 

 Dl. Șerban Valentin - Președinte de ședință– supune dezbaterii Consiliului Local proiectul 

de hotărâre nr.4 privind încheierea unui parteneriat cu Centrul pentru Cultură și Arte ”Carmen 

Saeculare Neamț”, în vederea organizării evenimentului ”Vacanțe muzicale la Piatra Neamț”; 

  Proiectul de hotărâre este însoţit de Raportul de specialitate nr.23.469 din 09.06.2023 emis 

de către compartimentul de resort din cadrul aparatului de specialitate al primarului, respectiv 

Serviciul Comunicare; 

 Comisiile de specialitate nr.1, nr.4 și nr.5 au avizat favorabil și propun adoptarea 

proiectului de hotărâre. 



 Dl. Șerban Valentin - Președinte de ședință– supune la vot proiectul de hotărâre care a fost 

APROBAT cu unanimitate de voturi (din care au votat on-line: dl. Consilier local Curelaru Ioan 

Iulian, d-na consilier local Luca Moise Florentina, d-na consilier local Tatomir Alina Mihaela, dl. 

Consilier local Teodorescu Constantin, d-na Consilier local Tofan Ramona Mirela, dl. Consilier 

local Trofin Mihai Florentin). 

 Cu privire la aprobarea proiectului de hotărâre menţionat se adoptă HOTĂRÂREA 

NR.153 a Consiliului. 
 

 Dl. Șerban Valentin - Președinte de ședință– supune dezbaterii Consiliului Local proiectul 

de hotărâre nr.5 privind transmiterea în folosință gratuită către Agenția Națională pentru Locuințe, 

a unui bun imobil teren, aparținând domeniului privat al municipiului Piatra Neamț, situat în str. 

Dărmănești nr. 107 bis, în vederea construirii de locuințe pentru tineri destinate închirierii - 

specialiști din sănătate și învățământ; 

  Proiectul de hotărâre este însoţit de Raportul de specialitate nr.23.363 din 09.06.2023 emis 

de către compartimentul de resort din cadrul aparatului de specialitate al primarului, respectiv 

Direcția Patrimoniu; 

 Comisiile de specialitate nr.1 și nr.5 au avizat favorabil și propun adoptarea proiectului de 

hotărâre. 

 Dl. Șerban Valentin - Președinte de ședință– supune la vot proiectul de hotărâre care a fost 

APROBAT cu 19 voturi Pentru (din care au votat on-line: dl. Consilier local Curelaru Ioan Iulian, 

d-na consilier local Tatomir Alina Mihaela, dl. Consilier local Teodorescu Constantin, d-na 

Consilier local Tofan Ramona Mirela, dl. Consilier local Trofin Mihai Florentin), iar d-na 

consilier local Luca Moise Florentina nu a participat la vot. 

 Cu privire la aprobarea proiectului de hotărâre menţionat se adoptă HOTĂRÂREA 

NR. 154 a Consiliului. 
 

 Dl. Șerban Valentin - Președinte de ședință– supune dezbaterii Consiliului Local proiectul 

de hotărâre nr.6 pentru abrogarea HCL nr.119 din 11.05.2023 privind darea în folosință gratuită 

către Agenția Națională pentru Locuințe, a unui bun imobil teren, aparținând domeniului privat al 

municipiului Piatra Neamț, situat în str. Dărmănești nr. 107 bis; 

  Proiectul de hotărâre este însoţit de Raportul de specialitate nr.23.400 din 09.06.2023 emis 

de către compartimentul de resort din cadrul aparatului de specialitate al primarului, respectiv 

Direcția Patrimoniu; 

 Comisiile de specialitate nr.1 și nr.5 au avizat favorabil și propun adoptarea proiectului de 

hotărâre. 

 Dl. Șerban Valentin - Președinte de ședință– supune la vot proiectul de hotărâre care a fost 

APROBAT cu unanimitate de voturi (din care au votat on-line: dl. Consilier local Curelaru Ioan 

Iulian, d-na consilier local Luca Moise Florentina, d-na consilier local Tatomir Alina Mihaela, dl. 

Consilier local Teodorescu Constantin, d-na Consilier local Tofan Ramona Mirela, dl. Consilier 

local Trofin Mihai Florentin). 

 Cu privire la aprobarea proiectului de hotărâre menţionat se adoptă HOTĂRÂREA 

NR.  155 a Consiliului. 

 
 Dl. Șerban Valentin - Președinte de ședință– supune dezbaterii Consiliului Local proiectul 

de hotărâre nr.8 privind  darea în administrare a unor bunuri imobile clădiri aparținând domeniului 

public al municipiului Piatra Neamț, care au destinația de liceu/palat al copiilor, către Liceul de 

Arte ”Victor Brauner” Piatra Neamț, corp A; 

 Proiectul de hotărâre este însoţit de Raportul de specialitate nr.23.416 din 09.06.2023 emis 

de către compartimentul de resort din cadrul aparatului de specialitate al primarului, respectiv 

Direcția Economică; 

 Comisiile de specialitate nr.1, nr.4 și nr.5 au avizat favorabil și propun adoptarea 

proiectului de hotărâre. 

 Dl. Șerban Valentin - Președinte de ședință– supune la vot proiectul de hotărâre care a fost 

APROBAT cu 17 voturi Pentru (din care au votat on-line: dl. Consilier local Curelaru Ioan Iulian,  

d-na consilier local Tatomir Alina Mihaela, dl. Consilier local Teodorescu Constantin, d-na 



Consilier local Tofan Ramona Mirela, dl. Consilier local Trofin Mihai Florentin), iar d-na 

consilier local Luca Moise Florentina, dl. Consilier local Mihalcea Cristian și dl. Consilier local 

Novac Marius nu au participat la vot. 

 Cu privire la aprobarea proiectului de hotărâre menţionat se adoptă HOTĂRÂREA 

NR. 156 a Consiliului. 
 

 

II.Informări – Întrebări – Interpelări adresate executivului 

 

 Dl. Consilier local Jucan Adrian Gabriel – ”legat de primul proiect, anul trecut s-a cerut 

suma de 600.000 de lei la proiectul de anul trecut. Ca să putem face o comparație.” 

 Dl. Consilier local Minuț Eduard Robert – ”și cât au fost alocați ?” 

 Dl. Consilier local Jucan Adrian Gabriel – ”350. De cerut poți să ceri. Dacă se propune în 

buget o sumă foarte mare, important este că cei care doresc să acceseze acest gen de fonduri, să 

știe că ele se acordă pe bune. Și atunci da, este o dezbatere foarte bine venită. Acei 600.000 de lei 

erau un exemplu, care din punctul meu de vedere a sărit calul. Tot cum a sărit calul și în cerința 

actuală.”  

 

 Nemaifiind alte probleme de discutat, dl. Șerban Valentin – Preşedinte de Şedinţă declară 

închise lucrările şedinţei. 

 

 

 Procesul – verbal a fost semnat de: 

 

 

Dl. Șerban Valentin – Președinte de ședință -   

 

 

D-na Oana Roxana Catzaiti  – Secretar General al Municipiului -  
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